
PROTOKÓI, Nr 9/2023

z posiedzenia LXI sesji Rady Gminy Sośno z dnia 26 października 2023 roku

PORZĄDEK OBRAD

1. Otwarcie obrad.

Przewodnicz4ca Rady Gminy Sośno Krystyna Wąsik otworzyła LXI sesje, rady
gminy. Oprócz radnych w posiedzeniu sesji udział wzięli również: Wójt Gminy
Sośno Leszek Stroiński, Sekretarz Gminy Sośno Piotr Dobrzański oraz Skarbnik
Gminy Sośno Honorata Warmbier. Swoją obecnością zaszczycił także zaproszony
gość pan Jacek Grabowski jako kandydat na ławnika do Sądu Rejonowego
wTucholi. Nie zabrakło również licznie zebranych sołtysów poszczególnych
jednostek pomocniczych naszej gminy. Przewodnicz4ca rady gminy Sośno
Krystyna Wąsik powitała wszystkich uczestników sesji.

2. Stwierdzenie quorum.

Przewodnicząca rady gminy poinformowała, że kworum zostało osiągnięte, przy
którym może obradować i podejmować uchwały Rada Gminy Sośno. Obecnych
było 15 radnych. Przewodnicz:'?ca rady gminy stwierdziła prawomocność obrad.

3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji.

Protokół z obrad sesji, która miała miejsce w dniu 7 września 2023 roku został
przyjęty pozytywnie jednogłośnie przez l 5 radnych.

4. Informacja z pracy komisji stalych w okresie między sesjami.

W miesiącu październiku 2023 roku odbyły się dwa wspólne posiedzenia
komisji rady gminy. W dniu 23 października 2023 roku Komisja Oświaty, Kultui'y,
Zdrowia i Sportu odbyła wspólne posiedzenie z Komisją Rewizyjną. Informację
z pracy tych komisj i przedstawiła radna Maria Pieńkowska. Natomiast z informacj4
pracy Komisji Finansów, Planowania, Budżetu i Spraw Socjalnych, która w dniu
24 października 2023 roku obradowała wspólnie z Komis.lą Rolnictwa,
Bezpieczeństwa i Ochrony Przeciwpożarowej, zapoznała radna Marta Matuszak.
Spotkania wspólnych komisji rady gminy mia§ miejsce w sali narad Urzędu
Gminy Sośno.
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5. Informacja o działaniach Wójta Gminy Sośno oraz o realizacji zgłoszonych
interpelacji i wniosków podczas posiedzenia poprzedniej sesji, jak również
w okresie międzysesyjnym.

Wójt Gminy Sośno Leszek Stroiński przedstawił sprawozdanie

z podejmowanych przez niego działań w okresie międzysesyjnym oraz o sposobie

realizacji interpelacji i zapytań zgłaszanych w okresie międzysesyjnym, jak

również o sposobie realizacji wniosków formalnych złożonych podczas posiedzeń

komisji Rady Gminy Sośno.

6. Interpelacje i zapytania radnych.

Za pośrednictwem przewodniczącej rady gminy nie złożono do wójta żadnych

interpelacji i zapytań.

7. Informacja wójta o podmiotach, w któiych wykonywana będzie w 2024
roku kara ograniczenia wolnościi praca społecznie użyteczna na terenie gminy
Sośno.

Wójt Gminy Sośno przedstawił informację o podmiotach z terenu gminy Sośno,

w których wykonywana będzie w 2024 roku kara ograniczenia wolności i praca

społecznie użyteczna. Włodarz gminy poinformował zebranych o przygotowaniu

15 miejsc pracy osobom, które zobowiązane są przez sąd do wykonywania kaiy.

Radni, jak również sołtysi nie zgłosili uwag do przedstawionej informacji.

8. Informacja o realizacji obowiązku złożenia oświadczeń majątkowych przez
radnych oraz Wójta Gminy Sośno, Skarbnika Gminy Sośno, Sekretarza
Gminy Sośno oraz osoby wydające decyzje administracyjne w imieniu wójta.

W trakcie posiedzenia sesj i przewodnicząca rady gminy przedstawiła informacj e,

ospełnieniu przez radnych gminy Sośno obowiązku złożenia oświadczeń

majątkowycli stwierdzając, że radni wypełnili obowiązek ustawowy w tym

zakresie. Natomiast Wójt Gminy Sośno przedłożył informację o wypełnieniu

obowiązku złożenia oświadczeń majątkowych przez wójta gminy, skarbnika

gminy, sekretarza gminy, kierowników gminnych jednostek organizacyjnych oraz

osoby wydające decyzje administracyjne w imieniu wójta, stsvierdza5ąc również, że

zobowiązane osoby właściwie wypełniły ustawowy obowiązek w zakresie złożenia

oświadczeń majątkowych.
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9. Analiza należności podatkowych za III kwartały 2023 roku.

Wójt Gminy Sośno przedstawiając analizę należności podatkowych za

III kwartały 2023 roku poinformował, że należność za podatek od nieruchomości

u osób prawnych i innych jednostek organizacyjnych, która pozostała do zapłaty

wynosi 448 533,75 zł. Dodal iż nastąpiła nadpłata w kwocie 1,42 zł. Umorzeń nie

odnotowano. Wójt gminy oznajmił, że należność za podatek od nieruchomości

u osób fizycznych pozostała do zapłaty w wysokości 226 595,49 zł. Ponadto

wystąpiła nadpłata w kwocie 3 499,03 zł (dotyczy 63 podatników) oraz jedno

odroczenie terminu płatności na kwotę 150,00 zł. Umorzeń nie odnotowano. Wójt

gminy wspomniał także o podatku rolnym, leśnym i od środków transportowych

uosób prawnych, fizycznych i innych jednostek organizacyjnych, informując

również, w jakiej wysokości pozostały należności do zapłaty, czy wystąpiły

nadpłaty, jak również czy zanotowano umorzenia i odroczenia. Pan Leszek

Stroiński poruszył również sprawę podatków pobieranych i przekazywanych przez

urzędy skarbowe. Wójt gminy przedstawiając informację dotyczącą analizy

należności podatkowej za III kwartały 2023 roku nawiązał dodatkowo do sprawy

dotycza,ce5 opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi.

Radni nie zgłosili uwag do przedstawionej przez wójta przedmiotowej informacji.

10. Wybór ławnika sądowego.

Zanim radni przystąpili do wyboru ławnika sądowego, radna Krystyna Wąsik

w pierwszej kolejności przedstawiła opinię Zespołu powołanego ds. zaopiniowania

zgłoszonego kandydata na ławnika Sądu Rejonowego w Tucholi na kadencję

2024-2027, wszczególności w zakresie spełnienia przez niego wymogów.

Ztreści opinii Zespołu wynika, że zgłoszenie kandydata na ławnika spełnia

wszystkie wymogi formalne wymienione w rozdziale 7 ustawy z dnia 27 lipca 2001

r.-Prawo o ustroju sądów powszechnych i tym samym Zespół pozytywnie

zaopiniował kandydaturę Jacka Grabowskiego na ławnika Sądu Rejonowego

w Tucholi na nową kadencję.

Następnie pani Krystyna Wąsik przestawiła proj ekt uchwały w sprawie wyboru

ławnika sądowego.

Radni po zapoznaniu się z opinią Zespołu oraz z pro3 ektem uchwały przystąpili

do głosowania, które odbyło się w sposób tajny za pośrednictwem aplikacji

posiedzenia.pl. W sali narad przygotowane było miejsce umożliwiające radnym
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dyskretne oddanie głosu. Radni jednomyślnie wybrali pana Jacka Grabowskiego iia
ławnika ,%du Re3onowego w Tucholi, który podejmie działalność z dniem
l stycznia 2024 roku. Jego kadencja potrwa 4 lata, tj. do 31 grudnia 2027 roku. Z tej
okazj i złożono panu Jackowi Grabowskiemu naj szczersze gratulacj e oraz naj lepsze
życzenia z tytułu objęcia tej funkcji.

Podsumowanie tajnego głosowania:
ZA-15 radnych;
PRZECIW - O radnych;
WSTRZYMAŁO SIĘ - O radnych.

11. Podjęcie uchwał w sprawie:

a) rozpatrzenia wniosku (w przedmiocie nadania rondu w Sośnie imienia
,,Prymasa Tysiąclecia")

Projekt uchwały omówił Sekretarz Gminy Sośno Piotr Dobrzański.
Głosowanie zakończono wynikiem: przyjęto

Podsumowanie:

ZA-14 radnych;
PRZECIW-1 radny;
WSTRZYMAŁO SIĘ - O radnych.

b) wprowadzenia regulaminu korzystania z p}aców zabaw i silowni
zewnętrznych stanowiących własność gminy Sośno

Projekt uchwały omówił Sekretarz Gminy Sośno Piotr Dobrzański.
Głosowanie zakończono wynikiem: przyjęto

Podsumowanie:

ZA-15 radnych;
PRZECIW - O radnych;
WSTRZYMAŁ,O SIĘ - O radnych.

c) zasad i trybu udzielania dotacji celowej na dofinansowanie kosztów
inwestycji służących gospodarce wodnej oraz sposobu jej rozliczania

Projekt uchwały omówił Sekretarz Gminy Sośno Piotr Dobrzański.
Głosowanie zakonczono wynikiem: przyjęto

Podsumowanie:

ZA-15 radnych;
})RZECIW - O radnych;
WSTRZYMAŁO SIĘ - Oradnych.
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d) określenia zasad udziełania dotacji na prace konserwatorskie,
restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do
re,iestru zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji
zabytków, położonych na terenie Gminy Sośno w ramach Rządowego
Programu Odbudowy Zabytków

Projekt uchwały omówił Sekretarz Gminy Sośno Piotr Dobrzański.
Głosowanie zakończono wynikiem: przy5e;to

Podsumowanie:

ZA-15 radnych;
PRZECIW - O radnych;
WSTRZYMAŁO SIĘ - Oradnych.

e) zamiany nieruchomości niezabudowanej w Tuszkowie, stanowiącej
własność gminy Sośno

Projekt uchwały omówił Sekretarz Gminy Sośno Piotr Dobrzański.
Głosowanie zakończono wynikiem: przy3e,to

Podsumowanie:

ZA-15 radnych;
PR?ZECIW - O radnych;
WSTRZYMAŁO SIĘ - Oradnych.

f) zmiany uchwały dotyczącej ustalenia stawek jednostkowych dotacji
przedmiotowych na dowożenie dzieci do szkół dla samorządowego
zakładu budżetowego

Projekt uchwały omówił Sekretarz Gminy Sośno Piotr Dobrzański.
Głosowanie zakończono wynikiem: prz5r5e;to

Podsumowanie:

ZA-15 radnych;
PRZECIW - O radnych;
WSTRZYMAJ?,O SIĘ - O radnych.

g) określenia wrysokości stawek podatku od nieruchomości

Projekt uchwały omówił Sekretarz Gminy Sośno Piotr Dobrzański.
Głosowanie zakończono wynikiem: przy3e;to

Podsumowanie:

ZA-13 radnych;
PRZECIW-1 radny;
WSTRZYMAŁO SIĘ-1radny.
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h) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Sośno na lata
2023-2029

Projekt uchwały omówiła Skarbnik Gminy Sośno Honorata Warmbier.
Głosowanie zakończono wynikiem: przy3e2to

Podsumowanie:

ZA-15 radnych;
PRZECIW - O radnych;
WSTRZYMAŁO SIĘ - O radnych.

i) zmian w budżecie gminy na 2023 rok

Projekt uchwały omówiła Skarbnik Gminy Sośno Honorata Warmbier.
Głosowanie zakończono wynikiem: przyjęto

Podsumowanie:

ZA-15 radnych;
PRZECIW - O radnych;
WSTRZYMAŁO SIĘ - O radnych.

12. Wolne wnioski i zapytania.

W trakcie realizacji niniejszego punktu porządku obrad sesji, odnośnie
zgłaszania wolnych wniosków, przewodnicząca rady gminy w pierwszej kolejności
udzieliła głosu radnemu Dawidowi Szwajca, który wnioskował do wójta gminy
o usunięcie nierówności w postaci garbu na drodze powiatowej w pobliżu stawu
w miejscowości Jaszkowo. Ponadto złożył wniosek o naprawę nawierzchni drogi
powiatowej w Wąwelnie (przy blokach mieszkalnych), która w opinii radnego
została zniszczona po ostatniej awarii (prawdopodobnie kanalizacyjnej). Radny
zwrócił uwagę, że w przedmiotowej drodze jest dziura.

Korzystając z okazji uczestnicy sesji rady gminy pytali wójta o ubezpieczenie
dróg gminnych, o jakosć wody z wodociągu publicznego wRogalinie oraz
okontakt do firmy, która na terenie gminy Sośno zakładała internet
światłowodowy.

13. Odpowiedzi na wnioskii zapytania zgłoszone podczas obrad.

W nawiązaniu do zgłoszonych podczas sesji wniosków i zapytań wójt
poinformował, że sprawę dróg powiatowych zgłosi Zarządowi Drogowemu
w Sępólnie Krajeńskim. Następnie poinformował, że wszystkie drogi gminne są
ubezpieczone i w ramach obowiązującego ubezpieczenia można ubiegać sit;
o odszkodowanie. Jednakże wójt zaznaczył, że podstawową zasadą otrzymania
odszkodowaiiia jest udowodnienie winy zarządcy drogi. W zaistniałej sytuacji, iia
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którą podczas sesji zwróciła uwagę pani sołtys wsi Tonin, odnośnie odmowy

wypłaty odszkodowania z tytułu uszkodzenia samochodu na drodze gruntowej (na

trasie Tonin - Toninek), wójt nadmienił, iż osoba zainteresowana może odwołać

się od decyzji ubezpieczyciela.

W następnej kolejności wójt odniósł się do sprawy wody z wodociągu

publicznego w Rogalinie, w którą zaopatrywani są mieszkańcy wsi Rogalin, Tonin,

Toninek, Ostrówek i Płosków. Do czasu przywrócenia odpowiedniej jakości wody

mieszkańcy wspomnianych sołectw zaopatrywani są w wodę do spożycia

zwodociągu publicznego w Przepałkowie. Na chwilę obecną sytuacja jest

opanowana, woda nie jest skażona. Ponowne badania wody zaplanowano na dzień

30 października 2023 roku.

Wójt gminy na zakończenie swo3e3 wypowiedzi poinformował, że gmina

Sośno ma problem z namierzeniem firmy, która zajmowała się wybudowaniem

otwartej sieci światłowodowej.

14. Zakończenie obrad.

W związku z wyczerpaniem porządku obrad przewodnicz4ca rady gminy

zamknęła LXI sesję Rady Gminy Sośno.

Integralną część niniejszego protokołu stanowi nagranie obrazu wraz

z dźwiękiem, które opublikowane jest na serwisie internetowym pod adresem:

https://portal.posiedzenia.pl/Sosno oraz zabezpieczone zostało na zewnętrznym

nośniku danych.

LXI Sesja Rady Gminy Sośno trwała w godzinach 9:00-1l:13.

Przewodnicząca Rady Sośno

KrystyrMWąsik

DanilukProtokolant: A?l% ?
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